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Sammanträdesdatum 

2015-12-07 

Lärandenämnden 

 

 

 Utdragsbestyrkande: 

 

 

  
  
 

Plats och tid: Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, klockan 14:00-15:10 

Förtroendevalda: Beslutande: Ej beslutande: 

 Gerd Olsson, ordf (S) 
Björn Forsling (S) 
Kerstin Rask (S) 
Leif Rogell (S) 
Lotta Beiersdorf (S) 
Fredrik Dahlström (S) 
Siv Cavallin (V) 
Lars Berglund (V) 
Nanok Stagnell (MP) 
Matts Persson (C) 
Lena Jendel (C) 
Roland Hamlin (C) 
Jonas Holm (M) 
Agneta Palmqvist (M) 
Anna-Viola Sidén (SD) 

Edvard Mika (S) 
Lena Hallqvist (S) 
Maud Westermark (S) 
Jim Larm (S) 
Ulla Persson (MP) 
Cecilia Natander (C) 
 

 

Övriga deltagare: Sekreterare Carina Nylander, förvaltningschef Ingela Rauhala, 
förvaltningsekonom Jennie Svensk. 

 

Utses att justera: Kerstin Rask 
 

Justeringens plats 

och tid: Lärkontoret torsdag 10 december 2015, klockan 14:00. 

Underskrifter:  Paragrafer: 141-142 

Sekreterare: Carina Nylander 

Ordförande: Gerd Olsson 

Justerande: Kerstin Rask   

 

  



  

 Protokoll 2 (7) 

Sammanträdesdatum 

2015-12-07 

Lärandenämnden 

 

 

 Utdragsbestyrkande: 

 

 

  
  
 

Bevis/anslag 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Anslagstid, från och med till och med 

2015-12-11 2016-01-04 

Förvaringsplats för protokollet 

Lärkontoret 

Underskrift 

Carina Nylander 
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Innehållsförteckning 

§ 141 Budget 2016, detaljbudget på verksamhetsnivå ................................................. 4 

§ 142 Information ............................................................................................................. 7 
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§ 141 Budget 2016, detaljbudget på verksamhetsnivå 

Dnr 2015-523-042 

Lärandenämnden beslutar 

att senarelägga satsningen på familjecentral och öppen förskola 

att inte tillsätta vakanta stödresurser inom förskolan 

att minska antalet tjänster inom förskolan motsvarande 1 miljon kronor 

att minska antalet tjänster inom grundskolan motsvarande 4,8 miljoner kronor 

att minska antalet tjänster inom grundsärskolan motsvarande 300 000 kronor 

att tillsätta en extern utredning för att se över grundskolans skolstruktur för ökad 

kvalitet, högre resultat, höjd lärarbehörighet samt minskat sjuktal. Syftet med 

utredningen är dessutom att ta reda på hur man kan få lägre lokalkostnader än tidigare 

utan att minska personaltätheten 

att ge förvaltningen i uppdrag att utreda interkommunal ersättning för grundskola och 

gymnasiet utifrån nya förutsättningar 

att vuxenutbildningen får ett effektiviseringskrav på 300 000 kronor 

att se över upptagningsområdena i syfte att minska skolskjutskostnaderna 

att utreda om program och inriktningar på gymnasiet kan ha en respektive nedre gräns 

på antalet elever för att kunna starta. I så fall beslut efter första sökomgång 

att utöka samarbetet mellan alla skolor i mening att höja kvaliteten 

att se till att effektiviseringarna inte inverkar på Lågstadiesatsningen. 

Reservationer 

Matts Persson (C), Lena Jendel (C), Roland Hamlin (C), Jonas Holm (M),  

Agneta Palmqvist (M) och Nanok Stagnell (MP) reserverar sig emot de första fem att-

satserna till förmån för respektive budgetförslag som har lämnats i kommunstyrelsen. 
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Sammanfattning 

Vid sammanträde 15 juni 2015, § 96, beslutade kommunfullmäktige att fastställa 

nämndernas ramar för åren 2016-2019. Förslaget till ekonomiska ramar för 

budgetperioden bygger som tidigare år på SKL:s bedömning om utveckling. För att 

verksamheterna ska få kompensation för avtalade löneökningar och täcka den 

kostnadsutveckling som den allmänna inflationen skapar räknas det ekonomiska 

utrymmet för nämndernas verksamheter upp med index. Det innebär en uppräkning 

av löner med 3,2% och en uppräkning av övriga kostnader med 1,5%. De ekonomiska 

ramarna påverkas också av minskningar respektive ökningar när det gäller barn- och 

elevantal. Lärandenämnden har även fått ett effektiviseringskrav på knappt tio miljoner 

kronor. 

Vid lärandenämndens sammanträde 19 november 2015 beslutade nämnden att budget 

2016 behandlas vid ett extra sammanträde 7 december 2015 då budgetsiffrorna 

behövde korrigeras och kvalitetssäkras.  

Vid sammanträde 26 oktober 2015 lämnade arbetsutskottet följande förslag till beslut 

till lärandenämnden:  

• Senarelägga satsningen på familjecentral och öppen förskola 

• Inte tillsätta vakanta stödresurser inom förskolan 

• Minska antalet tjänster inom förskolan motsvarande 1 miljon kronor 

• Minska antalet tjänster inom grundskolan motsvarande 4,8 miljoner kronor 

• Minska antalet tjänster inom grundsärskolan motsvarande 300 000 kronor 

• Tillsätta en extern utredning för att se över grundskolans skolstruktur för ökad 

kvalitet, högre resultat, höjd lärarbehörighet samt minskat sjuktal. Syftet med 

utredningen är dessutom att ta reda på hur man kan få lägre lokalkostnader än 

tidigare utan att minska personaltätheten 

• Ge förvaltningen i uppdrag att utreda interkommunal ersättning för grundskola 

och gymnasiet utifrån nya förutsättningar 

• Vuxenutbildningen får ett effektiviseringskrav på 300 000 kronor 

När det gäller de fria busskorten så beslutade lärandenämnden den 19 november 2015 

att uppdra till förvaltningschefen att omförhandla avtalet med X-trafik. 
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Förvaltningschef Ingela Rauhala redovisar en ny förvaltningsövergripande 

riskbedömning som lärandeförvaltningens samverkansgrupp har behandlat idag på 

förmiddagen. 

Tilläggsyrkanden  

Ordförande Gerd Olsson (S) lämnar följande tilläggsyrkanden:  

Uppdra till förvaltningen att 

• se över upptagningsområdena i syfte att minska skolskjutskostnaderna 

• utreda om program och inriktningar på gymnasiet kan ha en respektive nedre 

gräns på antalet elever för att kunna starta. I så fall beslut efter första sökomgång.  

• utöka samarbetet mellan alla skolor i mening att höja kvaliteten 

• se till att effektiviseringarna inte inverkar på Lågstadiesatsningen. 

Beslutsgång 

Propositionsordning 

Lärandenämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer i tur och ordning proposition om bifall eller ej till arbetsutskottets 

förslag och finner att lärandenämnden bifaller förslagen.  

Ordförande ställer därefter i tur och ordning proposition om bifall eller ej till 

ordförandes tilläggsyrkanden och finner att lärandenämnden bifaller förslagen. 

____ 
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§ 142 Information 

Sammanfattning 

Statsbidrag 

Förvaltningschef Ingela Rauhala informerar om statsbidraget för lågstadiesatsningen 

för läsåret 2015/2016. Statsbidraget ska gå till kostnader för: 

• Personalförstärkning med lärare, förskollärare eller speciallärare 

• Personalförstärkning med annan personal så att lärarna i större utsträckning kan 

bedriva undervisning 

Hudiksvalls kommun har beviljats statsbidrag med 6 754 900 kronor för läsåret och 

alla grundskolor i förvaltningen som har årskurs F-3 får 435 000 kronor oavsett 

skolans storlek. Kravet är att grundskolan måste nyanställa minst 8,4 tjänster på helår.  

Förvaltningen arbetar målmedvetet med att söka statsbidrag till förskole- och 

skolverksamhet vilket har gett resultat. Lärandeförvaltningen ligger på första plats i 

länet när det gäller beviljade statsbidrag och på 21:a plats i landet.   

Studiebesök Iggesunds skola 

I samband med sammanträdet 1 december gjorde arbetsutskottet ett studiebesök på 

Iggesunds skola. Anledningen till studiebesöket var bland annat att Skolinspektionen 

har förelagt Hudiksvalls kommun att vid vite avhjälpa påtalade brister vid Iggesunds 

skola genom att säkerställa att åtgärder vidtas i enlighet med de ansvarsområden som 

pekas ut. Arbetsutskottet gjorde klassrumsbesök, träffade rektor och sedan lärare från 

Iggesunds skola för att höra vad som hänt efter Skolinspektionens beslut. 

Arbetsutskottet kunde konstatera att det är en mycket positiv utveckling vid Iggesunds 

skola. 

____ 

 


